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S.C.: Anul trecut, când eram în drum spre Bucure[ti,
r`spunzând amabilei dvs. invita]ii de a participa la
Festivalul George Enescu, am vorbit la telefon cu
domnul Slomo Leibovici Lai[, pre[edintele
Asocia]iei Culturale Mondiale a Evreilor
Originari din România, care m-a rugat s`
v` pun o întrebare, la care m` raliez [i eu.
De ce nu se r`spunde de la cabinetul
primului ministru la scrisori? Evident c`
nimeni nu se a[teapt` ca dvs. s` r`spunde]i
tuturor celor care v` scriu, dar se sper` c`
exist` un aparat care s`…

A.N.: Trebuie s` verific`m acest lucru.
Noi primim cam... 25 de mii de scrisori pe
an?

{erban Mih`ilescu: Da. Dar la dou`zeci de
mii de scrisori primi]i [i câteva zeci de mii
de e-mail-uri…

S.C.: Eu primesc uneori 125 de scrisori
electronice pe zi [i multe scrisori obi[nuite
[i sunt o mic` publica]ie, cu munc`
”ideal`”, nepl`tit`, cu numai 2 redactori
activi...

A.N.: Da. Deci, încerc`m pe cât posibil, [i în ultimul
timp am creat o sctructur` [i mai flexibil` pentru
r`spunsuri la e-mail-uri. O parte din e-mail-uri le
primesc eu direct [i le trimit la mini[tri, pentru
observa]ii; o alt` parte vin la structura de e-mail-uri
de la DAIS…
Deci, în general, vreau s` sper c` se r`spunde la
scrisori. S-ar putea ca, în anumite situa]ii, dup` ce
noi trimitem scrisoarea la una dintre institu]ii, de
acolo s` nu se trimit` r`spunsul, pentru c` multe din
probleme nu sunt de resortul primului ministru, ci de
un ministru sau altul. {i atunci este posibil, poate, de
acolo s` nu se trimit` r`spunsul mai departe.

S.C.: Au existat întodeauna p`reri referitoate la
datoria românilor din afara grani]elor, [i aici m`
refer atât la cei care sunt în exil, cât [i la cei care
sunt emigran]i  economici, de la care se cere s` fac`
lobby pentru România. Considera]i c` ace[tia trebuie
s` lucreze gratuit pentru România, sau munca [i
experien]a acestora trebuie retribuit`, a[a cum sunt
retribui]i salaria]ii ambasadelor, de exemplu?

A.N.: Cred c` sunt situa]ii în care nu este nevoie de
o form` material`, sunt alte situa]ii în care ar fi
necesare, poate, anumite contracte de consultan]`,
anumite forme de sprijin, m`car pentru cheltuielile
materiale care se fac pentru activitatea respectiv`,
scrisori [.a.m.d.
A[ vrea s` sper c` vom fi în stare s` creem o
sturctur` mult mai inteligent` de rela]ii cu românii
din afar` [i s`-i ajut`m inclusiv în aceast` form` de
care vorbea]i.

S.C.: Data trecut` când v-am întâlnit am c`lcat pe o
regul` de baz` a CURIERULUI ROMÂNESC,
pentru c` nu a fost timp necesar [i pentru o astfel de
întrebare, aceea de a v` ruga s` v` prezenta]i singur
cititorilor mei. V` rog, în schimb, s`-mi spune]i: Ce
calit`]i deosebite crede]i c` ave]i dumneavoastr`?

A.N.: Dac` ar trebui s` vorbesc despre o calitate a
mea, a[ spune c` aceasta este capacitatea de
munc`.
Colegii mei care sunt  aici pot s` confirme: lucrez în
fiecare zi de la 8,30 pân` la aproximativ 11 seara; în
[edin]ele de guvern, pe care le avem s`pt`mânal [i
care dureaz` de la aproximativ ora 11 diminea]a
pân` la 10 seara, uneori [i mai târziu, cu o pauz` de
eventual jum`tate de or`.
Cred c` aceast` capacitate de munc` reprezint` un
argument, nu [tiu dac` o calitate, neap`rat, dar ea
mi-a permis, în primul rând, s` citesc foarte mult, s`
aflu foarte multe informa]ii [i în felul acesta s`
controlez o anumit` situa]ie, s` pot s` urm`resc
anumite lucruri, s` am o idee de ansamblu despre ce
se întâmpl`. Cred c` aceasta ar fi o calitate special`.

S.C.: În ultimii 2 ani de când sunte]i la putere a]i
c`l`torit foarte mult, a]i întâlnit foarte mul]i [efi de

stat, mul]i dintre ei nu sunt social-democra]i. Cu
Silviu Berlusconi ave]i o rela]ie deosebit`. În ce mod
contribuie rela]iile cu ace[ti [efi de state la
rezolvarea unor probleme pe care le are România?

A.N.: Pentru c` l-a]i men]ionat pe domnul
Berlusconi, pot s` v` spun c` acum dou` zile, când
era în reuniune  cu pre[edintele Bush, l-am c`utat [i
am vorbit la telefon pentru a-i reaminti despre
interesele României legate de NATO. Pentru c` în
mod evident, agenda era înc`rcat`, desigur, dar era
important, din punctul nostru de vedere, s` se
prezinte [i aceast` chestiune. Dac` o luam pe
canalele diplomatice, trimeteam telegram` la
ambasad`, ambasadorul s` mearg` nu [tiu unde,
pleca pre[edintele Bush de mult` vreme.
Deci avantajul acestor contacte este extraordinar [i
pot fi transmise mesaje în timp real. Rela]iile, într-  
adev`r, sunt importante [i pe linia Interna]ionalei
Socialiste, dar  [i cu ceilal]i premieri.
Am avut [i am o rela]ie foarte bun` cu premierul
Spaniei, Aznar, care a avut o atitudine extrem de
binevoitoare fa]` de România în negocierile privind
UE în perioada pre[edin]iei spaniole.
Am o rela]ie foarte bun` cu cancelarul german,
cancelarul Schröder; o rela]ie foarte bun`, dac`
vorbim de data aceasta despre reprezentan]ii
cre[tin-democra]i sau ai partidelor populare.
Deci, rela]iile acestea s-au construit în timp [i ast`zi
remarcam aici la întâlnirea cu primvicepre[edintele
Björk - ne cunoa[tem de peste 10 ani…

S.C.: Anders Björk este membru al partidului
Moderat…

A.N.: {i un om pe care-l apreciez foarte mult - a
fost pre[edintele Consiliului Europei, am lucrat, ne-   
am întâlnit de multe ori, ne-a ajutat în foarte multe
situa]ii.
Este vorba de ni[te rela]ii care nu sunt numai din
ultima perioad`, mul]i sunt oameni cu care m-am
întâlnit de-a lungul anilor [i care au putut s` constate
c` m-am ]inut de cuvânt sau întotdeauna am f`cut
evalu`ri sau prezent`ri care erau corecte.

Pre[edintele Asocia]iei Studen]ilor de la {coala
Superior` de Comer] îi înmâneaz` premierului

N`sase o ”plosc`” de vin din metal.
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S.C.: Deci, a]i trecut de bariera politic`?

A.N.: Exact.

S.C.:  Sunte]i frncmason?

A.N.: Nu. Nu sunt, dar am foarte
mul]i prieteni care sunt masoni.
Consider c` masoneria a avut un rol
deosebit în ceea ce prive[te crearea
statului român.
Din p`cate, în România, a[a cum [tim
s` distrugem cam toate institu]iile, am
impresia c` în ultima vreme, datorit`
unei abord`ri mai ciudate, [i aceast`
institu]ie interna]ional` a fost
contaminat`.
Sper îns` c` lucrurile se vor rezolva
în timp. Este o organiza]ie puternic`,
o organiza]ie de al c`rei sprijin avem
nevoie, [i  cred c`, a[a cum ne
raport`m la Rotary sau la alte
organiza]ii de acest gen, la diferite
cluburi, este important s` trat`m [i
masoneria.

S.C.: Doresc s` v` spun c` prefectul ora[ului
Stockholm, Mats Halström, pe care l-am întâlnit ieri,
cu ocazia s`rb`torii a 750 de ani de la fondarea
Stockholmului, mi-a declarat angajamentul lui de a
ajuta România la a intra în UE [i motivul ar fi, al`turi
de o simpatie pentru România, [i faptul c` Suedia nu
a fost una din fondatoarele UE, ci a trecut [i ea prin
acelea[i probleme pe care le are România, [i, cu
simpatie, va sprijinii în continuare România.
O alt` întrebare. Primul minitru al Suediei spune c`
”las` România s` m`r[`luiasc` singur` în NATO”.
Dvs. a]i vorbit ast`zi despre importan]a Românie de
a intra în aceast` structur`.

A.N.: Este clar c` Suedia are o abordare diferit` în
leg`tur` cu NATO. Eu am încercat ast`zi aici s`
explic ra]iunile pentru care Alian]a Atlantic` este
important` pentru noi.
Îns` sunt convins c` Göran Persson, [i guvernul
suedez, vor avea o atitudine extrem de favorabil`,
de sprijin pentru noi, într-un cadru mai general, care
este acel al, s` spunem, ]`rilor membre ale UE, dar
printre care unele dintre ele sunt [i membre NATO.

S.C.: Pentru c` v` cunosc pasiunea pentru art`, a]i
apucat s` vede]i ceva din Stockholm? S` vizita]i
vreun muzeu sau vreo expozi]ie?

A.N.: Nu. Dac` nu v` d`deam acest interviu, aveam
o [ans` s` merg la un anticariat. A[a merg direct la
avion. Sper s` am cândva timpul s` v`d toate aceste
frumuse]i.

__________________

Programul d-ului prim-ministru Adrian N`stase la
Stockholm în ziua de miercuri 29 mai a.c. a fost
urm`torul:
9:15, sosirea la aeroportul Arlanda; 10:15-10:35,
\ntålnire la Parlamentul Suediei cu Anders Björk,
primvice-speakear al Parlamentului Suediei; 10:45-   
11:45, \ntålnire la Rosenbad, sediul guvernului, cu
Göran Persson, prim-ministrul Suediei; 12:00-12:20,
primire de c`tre M.S. Carol XVI Gustaf, Regele
Suediei, la Palatul Regal; 12:45-13:45, dejun de lucru
oferit de Göran Persson, la re[edin]a oficial` a
primului ministru al Suediei; 14:00-14:30, conferin]`
comun` de pres`: 14:30-15:00, interviu acordat
cotidianului Dagens Nyheter; 15:15-15:55, \ntålnire
cu reprezentan]i ai conducerii Grupului Investor
AB, Marcus Wallenberg, Pre[edinte CEO [i Erik
Belfrage, vice-pre[edinte al b`ncii SEB, la {coala
Superior` de Comer] din Stockholm; 16:00-17:00,
conferin]` ]inut` de c`tre prim-ministrul Adrian
N`stase, tot la {coala Superior` de Comer], pe tema:
"România - c`tre integrarea Euro-Atlantic`"; 17:00-  
17:25, \ntålnire cu conducerea concernului ABB;
17:30-17:45, interviu acordat publica]iei CURIERUL
ROMÂNESC;  circa 18:30, plecarea spre ]ar`.
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Adrian N`stase în timpul seminarului la {coala Superior` de Comer].
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